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خبری

بر اساس نتایج آخرین پژوهش های انجام شده درخصوص 
قلمرو مناطق بیابانی، اکنون نیمی از کشور تحت تاثیر 
پدیده بیابان زایی قرار دارد که موجب بروز پدیده هایی مانند 
فرونشست زمین شده که در این راستا شاهد پایین رفتن 
زمین حتی تا عمق ۵۴ سانتیمتر در برخی نقاط کشور 

هستیم.
به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از ایرنا، توسعه تیغ دو لبه 
ای است که از یک طرف به زندگی انسان ها زرق و برق و 
به ظاهر آسایش می بخشد اما از سوی دیگر نفس طبیعت 
را می گیرد و عرصه را بر زیستمندان محیط زیست تنگ و 
تنگ تر می کند، یکی از این پدیده های نوظهور، فرونشست 
زمین است که نه تنها گریبان دشت های ایران را گرفته بلکه 

بر دشت های بیش از ۱۵۰ کشور جهان نیز می تازد.
البته شدت این پدیده در کشورهای مختلف متفاوت است؛ 
بر اساس اعلام مجامع بین المللی فرونشست سالانه چهار 
میلیمتر از زمین بحران است در حالی که در ایران شاهد 
فرونشست زمین تا ۵۴ سانتمیتر هم هستیم مانند حد 
فاصل بین دشت فسا و جهرم که شرایط از بحران هم خارج 

شده و چیزی حدود ۱۴۰ برابر حد بحران است.
عوامل مختلفی همچون زمین لرزه، انحلال سنگ های 
گچی، نمکی یا آهکی، آب شدن یخ ها و حرکت آرام پوسته 
و خروج گدازه از پوسته جامد زمین یا فعالیت های انسانی 
مانند معدنکاری، برداشت سیالات زیرزمینی مانند آب های 
زیرزمینی، نفت یا گاز  می تواند فرونشست ایجاد شود، 
اما به گفته کارشناسان، کاهش شدید سطح آب های زیر 
زمینی در نتیجه برداشت های بی رویه ، مهمترین دلیل 

فرونشست زمین در ایران است.
زمانی که یک سفره آبی زیر زمینی خالی می شود زمین آن 
قسمت مانند اسفنجی که آب آن کشیده شده جمع می 
شود و در آن بخش از زمین حفره ای ایجاد می شود که 
دیگر حتی با تزریق آب نیز قابل برگشت نیست در واقع آن 

بخش از زمین دیگر مرده به حساب می آید.
بالاترین رکورد فرونشست در کره زمین ۳۲ سانتیمتر متعلق 
به ایالت نیومکزیکو بود؛ ایران تا اکنون و در قرن بیستاو 
یکم، ۲ بار این رکورد را یکی در سال ۲۰۱۰ در تهران با ۳۶ 
سانتیمتر و بار دوم در سال ۲۰۱۵ بین دشت فسا و جهرم با 

۵۴ سانتیمتر شکست.
»محمد درویش« -رئیس کمیته محیط زیست در کرسی 
سلامت اجتماعی یونسکو- روز گذشته در این باره گفت: 
سازمان زمین شناسی و اکتشافات معدنی کشور سالانه 

گزارشی از وضعیت فرونشست زمین در ایران تهیه و منتشر 
می کند که با استناد به آن می توان وضعیت را رصد کرد.

وی افزود: با توجه به خشکسالی های چند سال اخیر در 
کشور، وضعیت دشت های ما از نظر پدیده فرونشست 
مناسب نیست به طوری که در تهران فرونشست ۹۰ برابر 
استاندارد جهانی است این در حالیست که این زمین ها 
دیگر به حالت اولیه خود بر نمی گردند و تنها کاری که می 

توان کرد این است که نگذاریم بیشتر شود.
و  مراتع  جنگل  تحقیقات  موسسه  علمی  هیات  عضو 
آبخیزداری درباره تاثیر بارندگی های اخیر در کاهش این 
روند گفت: گزارش سالانه سازمان زمین شناسی نشان می 
دهد که هیچ بهبودی در این وضعیت رخ نداده، اینها هیچ 
وقت کم نمی شود اما اتفاقی که می تواند بیفتد این است 
که از این بیشتر نشود یا دشت های دیگر درگیر فرونشست 

نشوند.
پدیده  اینکه  بر  مبنی  علایمی  واقع  در  کرد:  تاکید  وی 
فرونشست در کشور در حال کاهش است نمی بینیم و 
اکنون در گزارش ها رکوردی شکسته نشده اما تعداد دشت 
هایی که درگیر پدیده فرونشست هستند در حال افزایش 

است.
درویش درباره اینکه آیا بارندگی های دو سال اخیر تاثیری 
در کند شدن این پدیده داشته، گفت: درست است که 
بارندگی ها توانست تا حدودی وضعیت تالاب های کشور 
را بهبود بخشد و روند میزان افت سطح آب های زیر زمینی 
را مقداری کندتر کنند اما آنقدر وضعیت محیط زیست و 
منابع آبی ما ناگوار است که با چنین شوک هایی نمی 

توانیم انتظار داشته باشیم همه چیز درست شود.
وی اظهار داشت: امسال علاوه بر بارندگی ها، کووید۱۹ را 
هم داشتیم که این هم سبب شد تا مقداری وضعیت تاب 
آوری محیط زیستی، تنوع زیستی و زاد و ولد بهبود یابد 
اما همه اینها مانند یک مسکن می ماند، اکنون شاهد این 
هستیم که میزان آتش سوزی ها در رویشگاه های جنگلی 
به طرز بی سابقه ای افزایش یافته و این نکته بسیار نگران 
کننده برای کشوری است که فقط هفت درصد مساحت آن 

را جنگل فرا گرفته است.
درویش تاکید کرد: همچنین شاهد افزایش ملموس زباله 
های پلاستیکی، ماسک و زباله های عفونی بیمارستانی 
هستیم که همه آن ها می توانند منابع آب و خاک ما را 
در بلند مدت آلوده کند بنابراین برای اینکه به پدیده دیگری 
مانند فرونشست برای کشور رقم نخورد باید شرایط کنونی را 

به درستی مدیریت کنیم و از فرصتی که پیش آمده به نحو 
مطلوبی بهره ببریم.

وی گفت: روند بیایان زایی در کشور با شتاب نگران کننده 
ای پیش می رود که افت حاصلخیزی خاک، کاهش تولید، 
افزایش روستاهای متروکه شده، افت آب های زیرزمینی، 
نشست زمین و افزایش تولید گرد و غبار برخی نشانه های 
بیابانی شدن است که استفاده بدون مدیریت از منابع آبی و 

پاک تراشی جنگل ها می تواند آن را سرعت ببخشد.
و  مراتع  جنگل  تحقیقات  موسسه  علمی  هیات  عضو 
آبخیزداری اظهار داشت: مطابق آخرین پژوهش انجام شده 
در خصوص قلمرو مناطق بیابانی، اکنون نیمی از کشور 
تحت تاثیر پدیده بیابان زایی قرار دارد که نگران کننده 
است و باید با برنامه ریزی اصولی و مدیریت صحیح مانع 

پیشرفت آن شویم.
وی گفت: برای اینکه بدانیم وضعیت محیط زیستی کشور 
در چه شرایطی قرار دارد به گزارش SOB ) گزارش وضعیت 
محیط زیستی کشور ( نیاز داریم، در واقع گزارشی است که 
سازمان حفاظت محیط زیست موظف است هر دو سال 
یکبار آن را ا ارائه دهد اما چند سالی است که این گزارش 
تهیه نمی شود که در این شرایط کارگزاران و برنامه ریزان 
کشور نمی توانند ارزیابی دقیقی از وضعیت مولفه های 
بیایان زایی و محیط زیستی کشور داشته باشند که آیا روند 

مثبت یا نگران کننده است.

خبر اول

فرونشست زمین، تهدید فوری برای محیط زیست کشور شمار بهبودیافتگان کرونا به 385 
هزار و 264 تن رسید

سخنگوی وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی گفت: تاکنون 
۴۶۴ هزار و ۵۹۶ نفر در کشور به طور قطعی به ویروس کرونا 
مبتلا شده و با فوت ۱۸۷ نفر در ۲۴ ساعت گذشته، تعداد جان 
باختگان کرونا در کشور به ۲۶ هزار و ۵۶۷ نفر رسیده است و 
تاکنون 385 هزار و 264 نفر از بیماران، بهبود یافته و از بیمارستان 

ها ترخیص شدند.
سیما سادات لاری روز گذشته درباره آخرین آمار مبتلایان قطعی 
به ویروس کرونا و موارد فوت ناشی از ابتلا به کووید ۱۹ در کشور 
بیان کرد: تا دیروز و بر اساس معیارهای قطعی تشخیصی، سه 
هزار و ۵۵۲ بیمار جدید مبتلا به کووید۱۹ در کشور شناسایی شد 
که یک هزار و ۴۴۳ نفر از آن ها بستری شدند. با این حساب، 
مجموع بیماران کووید۱۹ در کشور به ۴۶۴ هزار و ۵۹۶ نفر رسید.

وی ادامه داد: متاسفانه در طول ۲۴ ساعت گذشته، ۱۸۷ بیمار 
کووید۱۹ جان خود را از دست دادند و مجموع جان باختگان این 

بیماری به ۲۶ هزار و ۵۶۷ نفر رسید.
لاری گفت: خوشبختانه تاکنون ۳۸۵ هزار و ۲۶۴ نفر از بیماران، 
بهبود یافته یا از بیمارستان ها ترخیص شده اند. همچنین ۴۱۳۷ 
نفر از بیماران مبتلا به کووید۱۹ در وضعیت شدید این بیماری 

تحت مراقبت قرار دارند.
لاری افزود: تاکنون چهار میلیون و ۶۷ هزار و ۸۶۱ آزمایش 

تشخیص کووید۱۹ در کشور انجام شده است.
معاون وزیر بهداشت بیان کرد: استان های تهران، اصفهان، قم، 
آذربایجان شرقی، خراسان جنوبی، سمنان، قزوین، لرستان، اردبیل، 
خوزستان، کرمانشاه، کهگیلویه و بویراحمد، گیلان، بوشهر، زنجان، 
ایلام، خراسان رضوی، مازندران، چهارمحال و بختیاری، البرز، 
آذربایجان غربی، مرکزی، کرمان، خراسان شمالی، همدان و یزد در 
وضعیت قرمز قرار دارند. استان های کردستان، هرمزگان، فارس و 

گلستان نیز در وضعیت هشدار قرار دارند.

همراهی آنفلوآنزا و کرونا در پاییز

سخنگوی وزارت بهداشت اظهار کرد: چند روزی است که از فصل 
پاییز می گذرد و به طور معمول زمان بیماری آنفلوآنزا فرا رسیده 
است. پیش بینی این که پاییز و زمستان امسال با کووید ۱۹ 
چگونه خواهد بود پیچیده است، ولی بر اساس آن چه ما در مورد 
رفتار ویروس های دیگر می دانیم احتمال و نگرانی زیادی برای 

شیوع گسترده تر بیماری طی ماه های آینده وجود دارد.
وی ادامه داد: ما در فصل سرما بیشتر در خانه و محیط بسته 
می مانیم، پنجره ها بسته است و در نتیجه تهویه هوا به خوبی 
صورت نمی گیرد و همه این موارد می تواند به شیوع گسترده تر 
الگوی  در  تغییر  می رسد  نظر  به  البته  کند.  کمک  بیماری 
رفتاری مردم جهان در جلوگیری از شیوع ویروس کرونا مانند 
و  با ماسک  پوشاندن صورت  بیشتر دست ها،  شست وشوی 
حفظ فاصله گذاری، بر پیشگیری از شیوع ویروس آنفلوآنزا تاثیر 
به سزایی خواهد گذاشت و تجربه کشورهای نیمکره جنوبی این 
موضوع را تایید می کند، ولی در مورد تکرار این تجربه در کشورهای 
نیم کره شمالی نمی توان به قطعیت نظر داد و به طور کل برآورد 
ما و همکاران مان این است که در فصل پاییز و زمستان شاهد 
هجمه نسبتا سنگین و همزمان بیماری کووید ۱۹ و آنفلوآنزا 

باشیم.
لاری بیان کرد: بنابراین رعایت پروتکل های بهداشتی در هفته ها 
و ماه های آتی اهمیت دو چندان خواهد داشت و امیدواریم با 
تقویت مسئولیت پذیری اجتماعی مردم کشورمان در رعایت 
توصیه های بهداشتی شاهد گذر از روزهای سخت پیش رو 
با کمترین تجربه بیماری و مرگ و میر ناشی از آن، در کشور 

عزیزمان باشیم.

کرونا در ایران

»دنیای هوادار« یاد و خاطره شهدا به ویژه 
شهید مصطفی چمران  را گرامی می دارد

دست از سر این پیکر نیمه جان بردارید!

دست از سر این پیکر نیمه جان بردارید. شما دلسوز 
برکناری  استقلال  باشگاه  تاریخ  نیستید.  استقلال 
مدیرعامل به خود ندیده بود. نیات پلید شما همان روزی 
که برای پول قرضی تان قرارداد امضا کردید و سودش را 

طلب کردید، هویدا شد.
شما با چوب دستی هایتان دندان این پیکر محتضر را 
شمردید. حالا دم از دلسوزی برای استقلال نزنید. دلسوز 
چرخ  لای  چوب  آمدنتان  روز  از  که  نبودید  استقلال 
استقلال کردید. دلسوز استقلال نبودید که سرمربی اش را 

فراری دادید و بعد هم با یک نمایش مسخره، چمدان به 
دست از این کشور به آن کشور رفتید.

شما دلسوز استقلال نیستید که اگر بودید برای باز شدن 
پنجره بسته دست یاری دراز می کردید. نه اینکه پوست 
خربزه زیر پا بیندازید. بیچاره استقلال که قربانی مطامع 
شماست. آن روزی که تیم ها مشغول یارگیری بودند، 
شما تازه مشغول یارکشی برای خودتان بودید و حالا 
از  را  آماده سازی  برای  که استقلال سه هفته طلایی 
دست داده است، مدیرعاملش را برکنار می کنید و ژست 

استقلالی می گیرید!
قسمت حضرت عباس تان را باور کنیم یا دُم خروس را؟ 
استقلال چقدر دیگر تاوان بدهد تا چشم طمع شما سیر 
شود؟ لعنت بر بوقچی هایی که به صدارت رسیدند تا 
امثال شما ماموریت تخریب استقلال را بدهند. نمی دانم 
بوی کدام کباب به مشام تان رسیده که برای رسیدن 
به سهم بیشتر صندلی زیر دیگری می کشید اما ولله 
که اینجا خر داغ می کنند! مراقب باشید که هواداران 

استقلال به خیانتکاران رحم نمی کنند و دقیق بر پیشانی 
می زنند. کاش نگاهی به انگ ننگ قبلی ها می انداختید. 
روزی هم خواهد رسید که باشگاهمان را از دست شما بی 

لیاقتان بگیریم و به اهلش بسپاریم. دور نیست. 
در مملکت چو غرش شیران گذشت و رفت، این عوعو 

سگان شما نیز بگذرد
آن کس که اسب داشت، غبارش فرو نشست، گرد سم 

خران شما نیز بگذرد

تلنگر

محمد حیرانی

 دبیر تحریریه
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اشاره  با  امام جمعه کرج  و  البرز  در  نماینده ولی فقیه 
به عزل و نصب های استان البرز گفت: هنوز در عزل و 
نصب ها رعایت قوانین نمی شود. چه اقداماتی که شوراها 
و شهرداری ها دارند و چه آنچه استانداری انجام می دهد. 
مکرر عرض شد افرادی که به هر دلیل منع قانونی دارند را 

به کار نگیرید.
به گزارش »دنیای هوادار«، آیت الله سید محمد مهدی 
حسینی همدانی در سی و یکمین خطبه مکتوب این هفته 
نماز جمعه کرج افزود: اختلاف بر سر منطقه قره باغ بین 
آذربایجان و ارمنستان بعد از مدتی سکوت دوباره شروع شده 
که راه حلی جز آتش بس فوری و سپس مذاکره و توافق بین 

آنان وجود ندارد.
وی ادامه داد: جنگ و نزاع چیزی جز خراب تر شدن اوضاع 
و از بین رفتن منافع مردم منطقه نتیجه ای ندارد که  البته 
بازیگران خارجی به خصوص رژیم منحوس صهیونیستی از 
هر تنشی در این منطقه به دلایل مختلف  ازجمله فروش 
استقبال  این  امثال  و  ایران  مرزهای  بی ثباتی  و  سلاح 

می کند.
نماینده ولی فقیه در استان البرز تاکید کرد که این موضوع 
باید با میانجیگری کشورهای  منطقه به خصوص ایران ، 
روسیه ، ترکیه  و گرجستان باید به صلح پایدار تبدیل شود.

اربعین حماسه عاشورا را زنده نگه داشته است

نماینده ولی فقیه در استان البرز با بیان اینکه اربعین 
زنده کننده حماسه عاشورا و یادآور شرافت، عزت، ایثار، 
جوانمردی، روح آزادگی و عدالت خواهی است گفت: اربعین 
ادامه  ارتباط با امام حسین )ع( و انقلاب حسینی و حرکتی 
سیاسی علیه مستکبرین است که بدانند در مقابل جبهه 

سازش، جبهه مقاومت همیشه ایستاده و مقاوم است.
اربعین اقدامی دوباره در مقابل تحریف بوده که از آن درس 
می گیریم تا در  برابر تمام هجمه ها و تبلیغات گسترده ای 
که علیه اسلام، انقلاب، امام و حتی رهبری می شود مقابله 

و آنها را از گزند تحریف و انحراف حفظ کنیم.
امام جمعه کرج با اشاره به اینکه باید از ولی فقیه تبعیت 
محاصره  و  شیوع  خاطر  به  امسال  داشت:  اظهار  کرد، 
ارادت  ابراز  و  پیاده روی  برای  کرونا،  ویروس  همه جانبه 
محدودیت هایی ایجادشده که همه ارادتمندان به خاندان 
اهل بیت )ع( با سختی تمام تحمل  و به دستورات عمل 
می کنند، چرا که به درستی این پیام امام حسین )ع(  را از 
عاشورا دریافت کرده اند که باید از ولی تبعیت کنند، در غیر 

این صورت در جهالت و حیرت ضلالت خواهند ماند.
وی ادامه داد: ولی امر مسلمین توقف راهپیمایی اربعین 
را به صلاحدید مسوولان ستاد ملی دانستند و باید  همگی 

تابع و تسلیم باشند.
حسینی همدانی افزود: وثوق و اعتماد به رهبر و به تبع آن 

تبعیت محض از فرامین و منویات ولی امر ازجمله ویژگی 
 های اساسی اهل ایمان و وفاداران به ولایت اسلامی است 
در واقع اعتماد و تبعیت از رهبری نظام در ردیف بالاترین 
سرمایه های اجتماعی و موجب وحدت و انسجام ملی می 

باشد.

شبیه سازی برای اربعین جایز نیست

امام جمعه کرج  با اشاره به اینکه شبیه سازی اربعین 
جایز نیست گفت: هیچ اقدامی برای پیاده روی اربعین 
حتی رفتن لب مرز و امثال آن در شهرها جایز نیست، در 
همین راستا  با توجه به دستورات ستاد ملی کرونا اگر 
اجازه دادند، تجمع با رعایت مسائل بهداشتی در روز اربعین 
در امامزاده های استان و اقامه عزا و خواندن زیارت اربعین 

مناسب است.
وی ادامه داد: البته نیاز است تا این تذکر هم داده شود 
که وقتی آقایان دستور به تعطیلی مراکز می دهید خوب 
است نظارت هم داشته باشید  در غیراین صورت این دستور 
در شهر  دیشب  اگر مسوولان  داشت،  نخواهد  خاصیتی 
گشتی می زدند می دیدند که فقط از دستور بدون نظارت و 
پیگیری کاری ساخته نیست و  باید قدردان اهل ایمان بود 
که با ولایت مداری تمام حرف ولیّ خود را اطاعت می کنند.

تمدن نوین اسلامی بدون عدالت و آزادی ممکن نیست

نماینده ولی فقیه در البرز در بخش دیگری از سخنان خود 
با بیان اینکه انقلاب اسلامی به رهبری حضرت امام )ره( 
در این دوران، معارف اهل بیت را دوباره زنده کرد و به دنیا 
بابیانی دیگر ارائه کرد خاطرنشان کرد: که باید برای رسیدن 
به عدالت و داشتن آزادی و آزاده بودن بین نجف و کربلا 

تردد داشت.
حسینی همدانی با اشاره به اینکه تمدن نوین اسلامی بدون 
عدالت و آزادی و فاصله داشتن از فرهنگ امیرالمؤمنین )ع ( 
و فرزندش ممکن نیست ،افزود:  شیاطین به خوبی مطلب را 

درک کرده اند و تلاش در تحریف و انحراف و کم رنگ کردن 
این مناسک دارند و سال های پیش همه شاهد بودید که 

چگونه این حرکت عظیم جهانی را سانسور می کردند.

واکنش  امام جمعه کرج به نشان وزارت خارجه؛ نمادی که 
شبیه آن را بیگانگان استفاده کرده اند

حسینی همدانی در ادامه به نشان وزارت امور خارجه اشاره 
و گفت: این نمادی که رونمایی و برای دستگاه دیپلماسی 
کشور طراحی شده بهتر است تجدیدنظری صورت یا توضیح 
داده شود نمادی که شبیه آن را بیگانگان استفاده کرده اند 
طراحی  برای  آیا  می کند؟  القاء  را  انقلاب  از  پیامی  چه 
نمادهایی که جنبه ی بین المللی داشته و باید اسلام و 

انقلاب را القاء کند نباید ممیزی و قانونی تعریف شود؟
انتقاد امام جمعه کرج به برخی انتصابات در استان

نماینده ولی فقیه در البرز در بخشی دیگر از سخنان خود 
و  اشاره  استان  این  در  انتصابات  برخی  از  انتقاد  ضمن 
افزود: هنوز در عزل و نصب ها رعایت قوانین نمی شود. 
چه اقداماتی که شوراها و شهرداری ها دارند و چه آنچه 
استانداری انجام می دهد. مکرر عرض شد افرادی که به هر 
دلیل منع قانونی دارند را به کار نگیرید. وقتی می گویند 
فلان شخص صلاحیت فرمانداری را دارد و به نفع مردم و 
منطقه است و آقایان جواب درستی نمی دهند، این یعنی 

سیاسی بازی.
حسینی همدانی ادامه داد: بدین معنی است که کاری ندارم 
که چه چیزی برای مردم و کشور مناسب است باید ببینم 
فلان جریان سیاسی راضی هست یا نه، اینها هیچ کدام 
اسلامی نیست و خواسته یا ناخواسته باعث تضعیف نظام 

است.
وی ادامه داد: می بینم روزی را که در پیشگاه خدای متعال 
و شهیدان شاهد حاضریم و برای اعمالی که از روی میل 
داده ایم جز  انجام  دیگران  یا خوش آمد  و  و هوس خود 

شرمندگی و سرافکندگی در دست چیزی نداریم.

»البرز« چه خبر؟

»نماینده ولی فقیه در البرز و امام جمعه کرج« انتقاد کرد:

عدم رعایت قوانین در عزل و نصب ها 

شریف  قضات  از  کرمی  مهدی  آقای  جناب  درگذشت  هوادار«  »دنیای 
و دادستان استان البرز را خدمت خانواده محترم آن مرحوم و سیستم 

قضایی کشور تسلیت عرض می نماید.

چه زود گذشت جدایی  از جمع یاران؛
پرواز ابدی دیپلمات ورزش ایران یک 

ساله شد!
دنیا خیلی بی وفاست چون 
قدر داشته های خودش را نمی 
هنرمندان،  دانشمندان،  داند، 
ورزشکاران و مردان بزرگ که 
خدمات شایان توجهی به نسل 
بشر کرده اند. یک به یک از 
میان ما می روند اما دنیا به 
ادامه می  سیر طبیعی خود 
دهد بی آنکه افسوس افراد خدمتگزاری را که به راحتی از دست 
داده است بخورد. قانون زندگی همین است، یک روز به دنیا می 
آیی و یک روز هم از دنیا می روی بدون آنکه دنیا از حرکت باز 
بماند و حداقل یک روز به احترام بزرگانی که از دست داده است، 

کارهای خود را تعطیل کند. این سرنوشت همه آدمیان است.
ولی تفاوت بین افراد تاثیرگذار جامعه بشریت و مردم عادی کوچه 
و بازار این است که بزرگان از دنیا رخت برمی بندند اما یاد و خاطره 

آن ها هیچوقت از ذهن روزگار محو نمی شود.
از جمله این افراد تاثیرگذار در خاطره ها، ورزشکاران هستند که 
باعث انبساط خاطر و رشد و تعالی و شادی آن ها در میادین 

ورزشی می شوند.
یک سال از درگذشت »جعفر اشرف کاشانی« مدافع مستحکم 
فوتبال ایران گذشت. یک سالی که طرفداران، دوستان و یاران و 
همبازیان وی در سوگ از دست دادن این بزرگمرد فوتبال ایران 
به ماتم نشستند ولی چه حاصل که دیگر فرصتی برای تماشای 
هنرنمایی های وی در میادین فوتبال خلق نمی شود. کاشانی جدا 
از هنر بازیگری به عنوان یک فوتبالیست قهار، در زندگی روزمره 

هم فردی تاثیرگذار برای جامعه ورزشی و غیرورزشی ایران بود.
یاد و خاطره بزرگمرد فوتبال ایران را جعفر اشرف کاشانی، ملی 
پوش اسبق و دیپلمات سابق ایران در میادین ورزشی و سیاسی 
کشور را گرامی می داریم. همچنین که در مراسم باشکوه تشیع 

پیکر تیتر زدیم »رفت از سر ورزش تاج سر ارزش«

یادواره

جامعه

۵۹۳ بیمار کرونایی البرز تحت مراقبت درمانی قرار دارند
سرپرست دانشگاه علوم پزشکی استان البرز اعلام کرد 
که اکنون ۵۹۳ بیمار کرونایی در بیمارستان های استان 

تحت مراقبت درمانی قرار دارند.
این  از  داشت:  بیان  گذشته  روز  فتحی  محمد  دکتر 
تعداد ۹۵ نفر آنان طی ۲۴ ساعت گذشته به تخت های 

درمانی انتقال یافته اند.
وی ادامه داد: از ابتدای شیوع بیماری کرونا تاکنون  ۱۸ 
هزارو ۳۷۱ نفر در بیمارستان های البرز تحت درمان قرار 
گرفته که از این تعداد ۱۶هزار و ۵۶۷ نفر پس از بهبودی 

ترخیص شده اند.

فتحی بیان داشت: با مرگ ۱۰ بیمار کرونایی در ۲۴ 
ساعت گذشته ، شمار جان باختگان این بیماری در 

البرز به یک هزار و ۱۹۸ نفر رسیده است.
استان البرز از حدود ۱۶روز پیش در وضعیت قرمز 
اجتماعی  های  محدودیت  و  گرفته  قرار  کرونایی 
های  حوزه  ها،  دانشگاه  مدارس،  تعطیلی  مانند 
علمیه، مراکز تجمعی و ورزشی در این استان به 

اجرا درآمده است.
همچنین تعطیلی روزهای پنجشنبه نیز در دستور کار 

قرار گرفته است.

مهدی صالحی

 خبرنگار

برای دانلود فایل 
پی دی اف

 همه شماره های 
روزنامه به سایت 
 » دنیای هوادار« 

مراجعه کنید

WWW.DonyayeHavadar.ir
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38 سال پیش در چنین روزی، سومین قطعنامه ی شورای امنیت سازمان ملل، در ارتباط با جنگ ایران و عراق با شماره 
ی 522 منتشر شد. این قطعنامه كه كمتر از سه ماه پس از قطعنامه ی دوم صادر شده بود، 2 طرف را به آتش بس فوری 

و عقب نشینی به مرزهای بین المللی فرا می خواند اما قطعنامه ی مورد نظر از طرف ایران پذیرفته نشد.

در چنین روزی!

شهری

»دنیای هوادار« بررسی می کند؛

تعهد به مردم یا شرح خدمات؟

حامد جلیلوند- کارشناس ارشد مردم شناسی دانشگاه تهران
و  شهر  در  توسعه ای  مداخله های  جدیدِ  رویکردهای 
در  دارند.  تاکید  اجتماع محور«  »اقدامات  بر  روستا، 
خلاصه ترین معنی، یعنی نه تنها آنچه قرار است در 
جایی رخ دهد باید نتیجه بررسی و تصمیم آگاهانه 
اهالی آن مکان باشد بلکه باید در اجرا و نظارت بر آن نیز 
همین اهالی، دخیل باشند. همین است که امروز زیاد 

واژه های تسهیلگر و تسهیلگری به گوشمان می خورد.
تسهیلگر، کسی است که مسئولیت می یابد تا همه 
کسانی را که به هر نحوی به آن مکان یا موضوع، ربطی 
دارند بیابد و آن ها را کنار هم بنشاند تا در گفت وگویی 
که معمولا طولانی، پر از تعارض و اختلاف نظر و البته 
تکرار شونده است، به تصمیمی درباره آنچه که باید انجام 
شود برسند اما کار، اینجا پایان نمی یابد بلکه باید آن 
اقدام را با هم اجرا کنند و در نهایت، نتیجه اش را هم 
بررسی کنند. اینجاست که دوباره، در نقطه آغاز گفت وگو 

و تصمیم و اقدام بعدی قرار می گیریم.
دفاتر توسعه محلی هم که در کرج فعالیت می کنند 
که حدود  امروز  گرفته اند.  نشات  رویکردی  از چنین 
یک سال از آغاز به کار این دفاتر می گذرد و باید درباره 
ادامه فعالیت آن ها تصمیم گرفت، زمان خوبی است 
برای اندیشیدن درباره مسائلی که این دفاتر با آن روبرو 
هستند. به عنوان تسهیلگر اجتماعی یکی از همین 
دفاتر طی یک سالِ گذشته با موضوعات مختلفی برخورد 
کرده ام اما آنچه بیش از همه ذهنم را به خود درگیر کرده 
همین عنوان است »تعهد به مردم یا شرح خدمات«؟ 

آنچه در شرح خدمات دفاتر توسعه کرج آمده، بعضا 
در بسیاری از موارد با آنچه در شرح خدمات پروژه های 
تدوین برنامه های بازآفرینی شهری آورده می شود یکسان 
است؛ پروژه هایی که معمولا در مدت زمانی کوتاه تر و 
بدون نیاز به استقرار تیم تسهیلگری در محل، انجام 
می شوند. اینجاست که برای من این سوال پیش می آید: 
اگر این دو، تا این حد به هم شباهت دارند اصلا چه 

نیاری به استقرار دفاتر توسعه در محله وجود دارد؟
برای پاسخ به این پرسش باید کمی دورتر ایستاد و 
به موضوع نگاه کرد. برای یک شهروند، هم شهر و هم 
مدیریت شهری، یک کلیت یکپارچه است؛ یعنی برای 
احمد آقای محله ما ،کوچه با تمام آسفالت کف و تیر 
چراغ برق و درخت و تابلوی راهنما و خلاصه هر چه که 
در آن هست بخشی از شهر است و با تمامیت شهر در 
هم تنیده است. همین طور، تفاوتی بین خدمات شهری 
و پسماند و نوسازی و شورا و... وجود ندارد و همه 

این ها با هم یعنی شهرداری.
 اما در آن سو، برای مدیریت شهری، هم شهر و هم 
مدیریت شهری ساختارهای تکه تکه، مجزا و حتی 
رقیب محسوب می شوند. ممکن است بخشی از ساختار 
شهرداری حتی به لحاظ قانونی، اجازه مداخله در بخش 
دیگر را نداشته باشد. در ضمن، درخت و تابلو هم اصولا 
دو دستگاه مجزا در شهر دارند. پس می بینیم که شهر 
اصلا توسط مدیریت شهری، آنطور که برای شهروند قابل 

فهم است، فهمیده نمی شود.
در چنین شرایطی، دفاتر توسعه محلی ذیل سازمان 
عمران و بازآفرینی فضاهای شهری شهرداری تعریف 
شده است. پس، دور از ذهن نخواهد بود که بیشتر، 
ذهن  از  دور  کند.  دنبال  را  سازمان  همان  اهداف 
نیست که حتی بخش های دیگر شهرداری، آن را به 
رسمیت نشناسند و حتی دور از ذهن نیست که در 
کشمکش های احتمالی، مورد محبت یا غضب عده ای 
قرار بگیرند. اما، در همین اوضاع و احوال است که 
دفاتر، پیش و بیش از هر چیز باید شهروندان را با 

کلیت مدیریت شهری آشتی دهند.
محبوبیت  میزان  پایین ترین  شهرداری ها  و  شوراها 
و اعتبار را در میان مردم دارند و این را بهتر از هر 
شخص دیگری، خود مدیران شهری درک می کنند و به 
آن اذعان دارند. پس این دفاتر هم اگر قرار باشد پاره 
دیگری از نظام مدیریت شهری باشند بی شک ناکارآمد 
موفقیتی  است  قرار  اگر  توسعه  دفاتر  بود.  خواهند 
کسب کنند نمی توانند دفتر توسعه محلی »سازمان 
عمران و بازآفرینی فضاهای شهری« یا دفتر توسعه 
محلی سازمان مدیریت پسماند، یا دفتر توسعه محلی 
هر بخش دیگری از شهرداری باشند. حتی در نگاهی 
محلی  توسعه  دفتر  نمی توانند  آرمانگرا  چندان  نه 
»شهرداری« باشند بلکه باید همه ساختار های رسمی 
مساجد،  امور  پرورش،  و  آموزش  بهداشت،  از  )اعم 
نیروی انتظامی و...(، آن ها را به رسمیت بشناسند و 
دفتر توسعه محلی در معنای تام خود بدانند. وقتی 
جمعی از شهروندان از طریق این دفاتر تلاش می کنند 
تغییری در محله و شهرشان ایجاد کنند باید احساس 
کنند همه دستگاه ها پشتیبانشان هستند. تجربه های 
هر چند کوچک موفقیتِ اهالی، مسیر توسعه شهری 
تجربه ها  این  که  ندارد  اهمیتی  می دهد.  شکل  را 
اهداف کدام سازمان را تامین می کنند، بودجه شان را 
از کدام بخش می گیرند و... آنچه مهم است احساس 
توانمندی برای تغییر و افزایش تمایل به مشارکتی 
موفقیت های  می گیرد.  شکل  اهالی  در  که  است 
کوچک اهالی در کارهای جمعی یعنی تغییر نگرش 

به مدیریت شهری و افزایش سرمایه های اجتماعی.
عنوان  به  گذشته ام  سال  یک  تجربیات  در  من  اما 
تسهیلگر اجتماعیِ یکی از همین دفاتر، همیشه سر 
یک دوراهی قرار گرفته ام: زمانم را به جلساتِ مکرر 
اداری و کارهایی که در شرح خدمات آمده اختصاص 
بدهم یا بی پروا و آن طور که از یک تسهیلگر رویکرد 
مشارکتی انتظار می رود، به میان مردم محله ام بروم، 
پای صحبت هایشان بنشینم، با آن ها کارهایی را که 
دوست دارند و فکر می کنند برایشان مهم است تعریف 

کنم و پی گیر آن ها شوم.
اگر انتخاب شما هم مردم است به گمانم باید شرح 
خدمات دفاتر را بازنویسی کنیم تا دست کم، دفاتر 
توسعه محلی از آنِ تمامیت خانواده بزرگ شهرداری ها 

باشند.

مدیریت شهریگزارش

»یساولی« خبر داد؛

برخورد قانونی با تاکسی دارانی که مسافر بدون ماسک سوار می کنند

»فریده بزنی«:

اماکن عمومی و معابر شهری برای مقابله با کرونا ضدعفونی  شود

با اجرای طرح رعایت فاصله گذاری اجتماعی به رانندگان وسایل 
حمل و نقل عمومی، بنا شده تاکسی ها به جای چهار سرنشین سه 
سرنشین سوار کنند و کرایه نفر چهارم بین سایر مسافران سرشکن 

شود.
به گزارش »دنیای هوادار«، محمد یساولی با اشاره به عزم جدی این 
سازمان در برخورد با تاکسیدارانی که پروتکل های بهداشتی را رعایت 
نمی کنند، اظهار کرد: با اجرای طرح رعایت فاصله گذاری اجتماعی 
به رانندگان وسایل حمل و نقل عمومی، بنا شده تاکسی ها به جای 
چهار سرنشین سه سرنشین سوار کنند و کرایه نفر چهارم بین سایر 

مسافران سرشکن شود.
وی در ادامه با بیان اینکه ورود افراد بدون ماسک به تاکسی ها 

ممنوع است، افزود: برای جلوگیری از شیوع ویروس کرونا رانندگان 
باید از سوار کردن افراد بدون ماسک خودداری کنند.

این مسئول اضافه کرد: در صورت عدم توجه به دستورالعمل ستاد 
کرونا، با رانندگان متخلف برخورد مقتضی صورت می گیرد.

سرپرست سازمان حمل و نقل بار و مسافر شهرداری کرج با اشاره 
به اینکه سه نفره بودن تاکسی ها هم به نفع راننده ها وهم به 
نفع مسافران است، گفت: صبر کردن برای تکمیل ظرفیت تاکسی 
و فشرده نشستن سه مسافر در صندلی عقب از جمله مشکلات 

تاکسی های چهار نفره بود که حل شده است.
وی توضیح داد: در حال بررسی دائمی شدن طرح سه مسافره شدن 

تاکسی ها هستیم و در صورت تصویب اجرایی خواهد شد.

برای عبوراز موج سوم کرونا پروتکل های بهداشتی رعایت واماکن 
عمومی و معابر شهری برای مقابله با کرونا ضدعفونی می شود.

به گزارش »دنیای هوادار«، فریده بزنی بیرانوند با بیان اینکه امروز 
کشور درگیر این بیماری نوظهور و همه گیر است، گفت: عملیات 
و خیابان های  معابر  تمامی  عفونی  و ضد  گندزدایی  گسترده 

شهرکرج توسط شهرداری مناطق ۱۰ گانه انجام شود.
وی تصریح کرد: از ابتدای شیوع ویروس کرونا تاکنون چندین 
مرحله معابر شهری سطح شهرکرج ضدعفونی شده و درخواست 

می شود مرحله بعدی نیز انجام  شود.
بزنی بیرانوند افزود: بدون شک به دلیل رعایت نکردن پروتکل 
با  رو  این  از  هستیم  کرونا  سوم  موج  شاهد  بهداشتی  های 
افزایش تعداد مبتلایان و جان باختگان، بازگرداندن بخشی از 

محدودیت ها الزامی است.
رئیس کمیسیون خدمات شهری و ایمنی شورای شهر کرج بیان 
کرد: البته بارها از سوی مسئولان در رده های مختلف نسبت 
به تبعات بی توجهی به رعایت پروتکل های بهداشتی هشدار 
داده شده است که متاسفانه برخی ها توجهی به آن نداشته 
و به عادی سازی زندگی خود همچون دوران پیش از گذشته 
ادامه می دهند که در نتیجه این رفتارها، امروز شاهد افزایش 
شمار بسیار مبتلایان به کرونا و فوتی های ناشی از آن در سطح 

کشور هستیم.
از ماسک، شستن دست و  استفاده  کرد:  تاکید  بیرانوند  بزنی 
فاصله گذاری فیزیکی سه راهی هستند که بهترین موارد برای 
مسائل  این  اگر  شوند  می  شناخته  کرونا  بیماری   پیشگیری 
را  مختلف  ویروس های  همزمانی  است  ممکن  نشود  رعایت 
داشته باشیم که می توانند بر روی یکدیگر تاثیر گذاشته و شدت 

بیماری زایی شان بیشتر شود.
خود  توانایی  و  امکانات  تمام  شهرداری  کرد:  خاطرنشان  وی 
را در راستای مقابله و پیشگیری از شیوع ویروس کرونا بکار 

بگیرد. این روزها نیروهای خدمات شهری شهرداری در مقابله با 
شیوع ویروس کرونا و حفظ سلامت مردم در کنار کادر درمانی 
در خط مقدم هستند و در این مدت با تمام توان خود در حال 

خدمت رسانی به شهروندان بوده اند.
او گفت: شهروندان به منظور حفظ سلامت نیروهای خدمات 
شهری، زباله های خود را آخر شب یا ابتدای صبح، با کیسه های 
از رها کردن  قرار دهند و  زباله سربسته در مخازن مخصوص 
عمومی  اماکن  و  معابر  در  مصرف  یکبار  دستکش  و  ماسک 

خودداری کنند.
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ورزشی

رفتار استقلال، نمونه 
واقعی فوتبال ایران بود

لیگ قهرمانان آسیا در دوحه هنوز به پایان نرسیده اما 
این پیکارها حداقل برای سه تیم از چهار نماینده فوتبال 
کشورمان در رقابت های این دوره از لیگ قهرمانان آسیا 

به پایان رسیده است.
اگر منصفانه به قضاوت درباره عملکرد و نتایج نمایندگان 
فوتبال کشورمان در این دوره از مسابقات بپردازیم، باید 
از اینکه یکی از نمایندگان فوتبال ایران توانست تا این 
مرحله از پیکارها صعود کند، خوشحال بوده و فوتبال 
باشگاهی خود را موفق بدانیم چون جدا از نیروی انسانی 
توانمند )فقط از لحاظ فنی( از جهات دیگر یارای برابری 
با دیگر تیم های آسیایی که ساختار مدیریتی و اجرایی 

قوی ای را در تیمداری به نمایش می گذارند، نداریم. 
گیر«  همه  »صنعت  یک  به  فوتبال  که  گذشته  در 
و اقتصادی در جوامع مختلف تبدیل شده بود، برای 
موفقیت در مسابقات فوتبال تنها به بازیکن توانمند 
احتیاج بود اما هم اکنون توان فنی بازیکنان تنها نیمی 
از عوامل لازم برای موفقیت است و ساختار مدیریتی 
و تدارکات صحیح و به نظم درآوردن همه عوامل در 
ساختار یک باشگاه ورزشی دیگر عوامل مهم در کسب 
موفقیت است که اگر غیر از این بود تیم های ملی 
و باشگاهی اروپایی و آفریقایی هیچگاه یارای برابری 
با تیم های تکنیکی کشورهای آمریکای لاتین را پیدا 
نمی کردند اما چون کشورهای لاتین به دلایل متعدد 
فاقد ساختار مدیریتی قوی و سرمایه اقتصادی لازم برای 
برنامه ریزی صحیح و اصولی در مقایسه با کشورهای 
اروپایی هستند، تسلط خود بر فوتبال جهان را سال 
هاست از دست داده و دیگر نمی توانند یکه تاز فوتبال 
جهان باشند. به همین دلیل است که فوتبال باشگاهی 
و ملی ایران هم که به تایید دوست و دشمن از بهترین و 
با تکنیک ترین بازیکنان حاضر حاضر در جمع کشورهای 
آسیایی برخوردار است، سال ها از کسب موفقیت نسبی 
در جمع تیم های باشگاهی و ملی قاره پهناور و کهن 
آسیا بازمانده است و نمی تواند از غنای بازیکنان خود در 

جهت »موفقیت گروهی« در فوتبال برآید.
یکی از همین فاکتورهای لازم برای بزرگی در فوتبال، 
تمام  در  ما  که  است  کارآمد  و  صحیح  مدیریت 
سطوح فاقد آن هستیم و لاجرم بازیکنانمان به نظم 
ناپذیرترین تیم های ملی و باشگاهی در فوتبال تبدیل 
شده اند که همواره معرف پرخاشگری، بی نظمی، عدم 
رعایت قوانین تیمی، بی توجهی به فرامین فنی و 
یکسری آیتم های منفی دیگر در فوتبال هستند. بی 
نظمی بازیکنان تیم فوتبال استقلال در لیگ قهرمانان 
از حذف آن ها مقابل  آسیا در دوحه قطر که پس 
»پاختاکور ازبکستان« در این مسابقات عیان گردید 
تنها مختص مجموعه آبی در فوتبال ایران نیست بلکه 
آن را باید به تمام سطوح فنی، مدیریتی تدارکاتی و 
برنامه ریزی در فوتبال ایران تعمیم داد تا جایی که 
پس از ریشه یابی تمام ناکامی های فوتبال ملی و 
باشگاهی مان در سال های اخیر به نتایج مشترکی 

می رسیم که حاکی از همین موارد است.
هیچگاه  چون  است  مبرهن  و  واضح  هم  آن  دلیل 
نخواسته ایم تا افراد را براساس توانایی و لیاقتشان 
در سطوح مدیریتی و فنی به کار بگیریم و همواره با 
استفاده از مدیران سفارشی و بازیکنانی که به خاطر 
توان فنی شان از رفتار غیراصولی و به دور از شئونات 
فرهنگی و اجتماعی آن ها چشم پوشی کرده و تنها 
خواسته ایم دوره مدیریتی خود را با توسل و توجه به 
بازدهی فنی بازیکنان مورد اشاره، موجه جلوه داده و 
تداوم ببخشیم که نتیجه اش همین اخباری است که 
از اردوی اسقتلال و مباحث غیراخلاقی چون شب زنده 
داری، استعمال دخانیات، پرخاشگری و درگیری فیزیکی 
و یکسری ناملایمتی های دیگر بازیکنان این تیم به 

بیرون درز کرده است.
در این میان، رفتار و تصمیمات آینده مدیریت بعدی 
»احمد  یعنی  پیشینش  اخراجی  مدیر  که  استقلال 
به صراحت  تصویری  های  در مصاحبه  سعادتمند« 
اعتراف کرده است، بسیار  برشمرده  درباره مشکلات 
آمده  پدید  با مشکلات  ایشان  اگر  است چون  مهم 
از  از رفتار تعدادی  مماشات کند و با چشم پوشی 
بازیکنان، تنها به فکر بازدهی فنی نفرات مورد اشاره 
نتایج  فدای  را  متخلفان  با  اخلاقی  برخورد  و  باشد 
کند،  آینده  داخلی  بازی های  در  استقلال  احتمالی 
نه استقلالی می ماند و نه میز مدیریتی که ایشان 

بخواهد به پشت نشینی آن افتخار کند!

ایستگاه تاکتیکدریچه

توان شهرخودرو در همین حد بود؛

پرسپولیس ساختار خوبی دارد اما النصر حریف قدرتمندی است

رضا پرکاس - کارشناس و مربی فوتبال
»رضا پرکاس«، کارشناس بین المللی فوتبال از آلمان، در گفت 
و گویی ویژه با »دنیای هوادار«، در خصوص عملکرد نمایندگان 
بخواهیم  اگر  گفت:  آسیا  قهرمانان  لیگ  مسابقات  در  ایران 
به طور خلاصه، تحلیلی از شرایط نمایندگان کشور در آسیا 
داشته باشیم، شهرخودرو مشهد با هدایت سید مهدی رحمتی 
در همین حد و معیار بود، این موضوع بدین معنا است که، 
نه نتایج ضعیفی گرفتند و اینکه خیلی خوب بودند، توان و 
بضاعت شهرخودرو در این مسابقات در همین حد بود، اما نکته 
مهم، حضور فعال کادرفنی با گوشزد نکات کلیدی به تیم، در 
کنار زمین است، که متاسفانه در این تیم دیده نشد، مثلا بر 
روی گلی که از تیم الاهلی امارات دریافت کردند، کادر مربیگری 
تیم می توانست به مدافعین و دروازه بان تیم نکاتی را گوشزد 
کند که این کار انجام نشد، اما این مسابقات حسن هایی 
هم برای شاگردان رحمتی داشت، آن ها چهار مسابقه تدارکاتی 
بسیار خوب برگزار کردند و خوب محک خوردند و می توانستند 
از بهره بردن از سطح بالای مسابقات، ترکیب مدنظر خود را 

پیدا کنند.
پرکاس افزود: اما در سپاهان اصفهان، در هر مسابقه کادرفنی تیم 
پنج بازیکن خود را نسبت به دیدار گذشته تغییر می داد که به 
معنای بازی برای شناخت تیم بود و باتوجه به اینکه کادرفنی 
سپاهانی ها به تازگی دچار تغییر و تحوالات شده بود، بیشتر 
به دنبال محک زدن تیم خود بودند، زیرا وقتی تیمی در هر 
مسابقه چیزی حدود نیمی از ترکیب تیم را تغییر می دهد، یعنی 
آنالیزی از تیم مقابل انجام نشده است تا بخواهد در سیر ثابت 
فنی حرکت کند، اما به نسبت نتایج خوبی گرفتتد و توانستند 
تا حدودی ترکیب و شاکله اصلی تیمشان را پیدا کنند، گرچه 
سپاهانی ها دیدارهایی که تاثیر بر صعودشان در گروه داشت را 
واگذار کردند، اما از نظر نتایج تیم سپاهان در هر بازی نسبت به 
بازی قبلی عملکرد مثبتی داشت. به نظر بنده مهم ترین دستاورد 
برای کادر فنی می تواند؛ پیدا کردن چیدمان نفرات اصلی برای 

بازی های لیگ این فصل باشد.
وی در مورد تیم استقلال گفت: متاسفانه این تیم، مشکلات 
عدیده ای در خارج از زمین داشت، زیرا موفقیت یک تیم فقط در 
زمین مسابقه رقم نمی خورد و عوامل مختلفی بر روی رسیدن به 
موفقیت تاثیرگذار است، برای مثال وقتی در سال ۹۸ میلادی در 
فینال ucl زمانی که منچستر در دقایق پایانی پیروزی را از چنگ 
بایرن مونیخ درآورد، با آن که تا دقیقه ۸۸ مسابقه، مونیخی ها 
پیروز میدان بودند، در سال ۲۰۰۷ در مقاله ای، دلیل شکست 
تلخ مونیخی ها را کارشناسان آلمانی مورد تحقیق قرار دادند، 
جالب است که نتیجه به دست آمده، ضعف مدیریتی آلمان ها 
نسبت به مدیران منچستری بود، بدین ترتیب تاثیر مدیریت تیم 
بسیار مشهود است، متاسفانه استقلالی های تهران هم شدیدا 
با سوءمدیریت رو به رو شدند، به حدی که تا چند روز مانده به 
شروع مسابقات، وضعیت کادرفنی تیم مشخص نبود و چندین 
بازیکن تیم هم در مراحل مختلف به اردو اضافه شدند، اما در 
بحث فنی، آبی های تهرانی بهترین های ایران را در ترکیبشان 
دارند، اما استقلالی ها در مسابقه آخر دچار اشتباه تاکتیکی 
شدند، استقلالی ها بازیکنان تکنیکی بسیار زیادی دارند، اما با 

توجه به بازی تیم پاختاکور و پرس شدید آن ها، کاملا بازیکنان 
تکنیکی استقلال از کار افتاده بودند و نتواستند خودی نشان 
بدهند، در دیدار با الشرطه هم در نیمه اول استقلالی ها با پرس 
از جلو کاملا بازی را از دست داده بودند، اما در نیمه دوم که 
آبی  به اصطلاح خالی کرد، حتی  و  نماینده عراق خسته شد 
ها موقعیت پیروزی هم داشتند، در دیداد با تراکتور هم این 
مسئله کاملا مشهود بود. پس از رفتن »آندره آ استراماچونی« 
که با سه دفاع بازی می کرد، مربیان بعدی استقلال با تغییر 
تاکتیک نتوانستند دفاع تیمی استقلال را سر و سامان دهند و 
در دیدار با پاختاکور هم کاملا این موضوع مشخص بود، کادرفنی 
استقلال نتوانست در دیدار با نماینده ازبکستان، از پتانسیل تمام 
بازیکنانش استفاده کند، زیرا استفاده همزمان از سه مهاجم در 
این دیدار تاکتیک نامناسبی بود، علم فوتبال می گوید برای 
ارائه بازی هجومی، نیازی نیست که تعداد مهاجمین را اضافه 
کنید، کافی است، بیشتر و بهتر مهاجمین را تغذیه کنید، اما 
استقلالی ها وقتی مطهری را به هافبک بردند، عملا میانه میدان 
را ازدست دادند، زیرا تنها بازی ساز آبی ها علی کریمی بود و 
ریگی با خاصیت تخریب گری و اسماعیلی هم در نقش مهاجم 
کاذب، توانایی بازی سازی را نداشتند، بهتر بود از ظرفیت های 
آرش رضاوند در این مسابقه استفاده شود تا کمربند خط میانی 
از قبل شود، دو معضل سوءمدیریت و اشتباهات  قدرتمندتر 

کادرفنی استقلال، باعث حذف این تیم از مسابقات شد.
و اما در پایان، پرکاس در مورد شرایط تیم پرسپولیس تصریح 
کرد: پرسپولیسی ها، خط هافبک دونده و رونده بسیار خوبی 
از قدرت بدنی بسیار  توانایی حمل توپ و هم  دارند که هم 
ایده آلی بر خوردارند، همچنین بازیکنانش دارای تکنیک فنی 
بسیار بالایی هستند، خط دفاع پرسپولیس نقطه قوت این تیم 
است، اما اعتماد به نفس بالای بازیکنی چون شجاع خلیل زاده، 
می تواند برای این تیم دردسرساز شود، زیرا خلیل زاده در تمام 
نبردهای هوایی و زمینی شرکت می کند و این موضوع همیشه 
برای یک تیم خوب نیست، دیگر نقطه قوت پرسپولیسی ها، 
مدافعین کناری و وینگرهای تکنیکی با قابلیت حمل توپ بالا 
است، آل کثیر در خط حمله قابلیت های بسیار خوبی از خود 
نشان داده و هم در زمین تاثیرگذار است و می تواند شوت زن 
هم باشد و هم اغلب سرهای اول را می زند و قطعا می تواند 
کمک موثری برای تیم باشد، اما اگر تیمی می خواهد در مقابل 
پرسپولیس نتیجه بگیرد باید این تیم را از جلو پرس کند و 
بازیکنانی که توانایی برداشتن یک در مقابل یک را دارند هم، 
داشته باشد تا بتواند خط هافبک پرسپولیس را از کار بیاندازد. 
با فشار و سرعت پخش توپ بالا می شود به پرسپولیسی ها 

ضربه زد.
تعویض های پرسپولیسی ها همیشه خوب نبوده است، زیرا 
دیدار های آسیایی تک حذفی هستند و مربیان باید نیم نگاهی 
به ضربات پنالتی هم داشته باشند و نباید پنالتی زن های اول 
تیم را تعویض کرد و اشتباهات دیدار با استقلال را تکرار کرد. به 
عقیده بنده، النصر حریف قدرتمندی برای پرسپولیسی ها خواهد 
بود و نباید به عبدالرزاق حمدالله مهاجم گلزن این تیم در ۱۸ 
قدم فرصت داد، اما به دلیل اینکه عرب ها سرعت بالایی ندارند، 

سیدجلال حسینی هم می تواند به پرسپولیسی ها کمک کند.

سادیو مانه به کرونا مبتلا شد
سادیو مانه، ستاره سنگالی لیورپول، به دلیل ابتلا به کرونا، دیدار پیش روی تیمش 

مقابل استون ویلا را از دست خواهد داد.

 دکتر مهرداد فرشیدی

  نویسنده و استاد دانشگاه
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»دنیای هوادار« درگذشت ورزشکار با اخلاق کشورمان زنده یاد عبدالعلی کلانتری
 را به جامعه ورزش و خانواده محترمشان تسلیت عرض می نماید.

ورزشی

مهرداد تیموری

 مدیرمسئول

هیات مدیره که منتسب وزیر هستند در اقدامی بی سابقه حکم به برکناری مدیرعامل استقلال 
دادند. واقعا که عجب هیات مدیره باهوش و با اقتداری! جنابان تا حالا کجا بودید؟ در مرافعه 

مدیرعامل و فرهاد مجیدی که استقلال قربانی شد چرا ورود نکردید؟

توپ و تور

مستطیل سبز

دیدگاه

هیات مدیره استقلال 
ادای دموکراسی را در آورد!

»فریده شجاعی« خبر داد:

برگزاری اردوی تیم ملی بسکتبال

»سارا ظهرابی نیا«:

لژیونر شدن به هر قیمتی ارزش ندارد

»مریم هاشمی«:

به قانون جذب ملی پوشان اعتراض داریم

نایب رئیس زنان فدراسیون بسکتبال گفت: اولویت ما برگزاری 
اردوی بسکتبال سه به سه است زیرا بازیکنان باید خود را 
برای مسابقات گزینشی المپیک در اردیبهشت ماه آماده کنند.
فریده شجاعی روز گذشته با اعلام این خبر اظهار داشت: 
قرعه کشی لیگ برتر بسکتبال زنان ۱۵ مهر ماه در فدراسیون 
ما  و  برگزار می شود  تیم ها  نمایندگان  با حضور  بسکتبال 

براساس آن برنامه ریزی لازم را انجام دادیم.
وی در پاسخ به این پرسش که آیا ۱۵ تیم در لیگ برتر حضور 
می یایند، گفت: فکر می کنم که از تعداد تیم ها کم شود. با 
توجه به شرایطی که الان به دلیل بحران کرونا می بینیم هنوز 
اقدامی از طرف تیم ها انجام نشده است اما با هر تعدادی که 
اعلام آمادگی نهایی را داشته باشد، قرعه کشی لیگ برتر را 

انجام می دهیم و مسابقات را آغاز می کنیم.
نایب رئیس زنان فدراسیون بسکتبال با بیان اینکه اول آبان 
کرد:  آغاز خواهد شد، خاطرنشان  برتر  لیگ  ماه مسابقات 

مسابقات لیگ به صورت نیمه متمرکز در پنجشنبه و جمعه 
هر هفته برگزار می شود.

وی درخصوص زمان برگزاری اردوی تیم ملی بسکتبال یادآور 
شد: اولویت ما برگزاری اردو برای تیم ملی سه به سه به جهت 
حضور در مسابقات کسب سهمیه المپیک است. این رقابت ها 
در اردیبهشت سال آینده برگزار می شود و الان تمام برنامه 
ریزی خود را روی این موضوع قرار دادیم زیرا برنامه دیگری از 

طرف فیبا نداریم.
را  ملی  تیم های  فنی  کادر  زودی  به  کرد:  عنوان  شجاعی 
می بندیم و انتخاب بازیکنان را برعهده کادر فنی می گذاریم 
تا به محض اینکه فیبا زمان مسابقات را اعلام کرد ما هم 
آماده باشیم. به زودی با توجه به مجوز وزارت ورزش و جوانان 
برنامه ریزی لازم را برای برنامه تمرین ملی پوشان سه به سه 
انجام می دهیم تا بازیکنان آمادگی خوبی برای مسابقات 

کسب سهمیه داشته باشند.

سرمربی تیم والیبال زنان سایپا گفت: به قوانین فدراسیون 
احترام گذاشتیم و ملی پوشان را آزاد کردیم اما با قانون جدید 

تیم ما ضرر کرد و به این رویه اعتراض داریم.
به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از ایرنا، »مریم هاشمی« روز 
گذشته ایرنا اظهار داشت: فدراسیون والیبال تا روز قرعه کشی 
لیگ در خصوص افزایش جذب ملی پوشان صحبتی با ما 
نکرده است و در جلسه آخر هم مبنا بر این بود تا هفت بازیکن 
جذب تیم های باشگاهی شوند. تا الان به قوانین فدراسیون 

والیبال احترام گذاشتیم و براساس آن پیش رفتیم.
وی افزود: اگر بنا بر این باشد تا مسابقات لیگ برتر در یک 
سطح برگزار شود باید ملی پوشانی که بیرون از تیم ها باقی 
مانده اند به تیم های دیگر بپیوندند تا سطح بازی های لیگ 
برتر بهتر شود و مثل فصل گذشته یک سری از تیم ها انصراف 

ندهند.
سرمربی سایپا با اشاره به اینکه قانون جذب ۹ ملی پوش الان 

به نفع ما نیست، گفت: ما با آزاد کردن فاطمه حسنی و 
تهمینه درگزنی تعداد ملی پوشان را به عدد هفت رساندیم 
و آنان هم جذب پیکان و اکسون شدند. برنامه ریزی لازم را 
براساس هفت ملی پوش انجام دادیم و اکنون با این قانون 

ضرر کردیم.
وی خاطرنشان کرد: برخی از تیم ها بیشتر از هفت ملی پوش 
را در ترکیب خود داشتند و این قانون به نفع آنان تمام شد. 
امیدوار بودیم که همه تیم ها با همان هفت ملی پوش بازی 
کنند اما با این تصمیم فدراسیون شرایط نابرابر می شود. به 
همین دلیل نامه اعتراض خود را برای فدراسیون والیبال 

می فرستیم.
هاشمی گفت: قرار بود لیگ برتر والیبال زنان با ۹ تیم آغاز 
شود اما به نظر می رسد که فدراسیون پس از قرعه کشی 
تصمیم به اضافه کردن دو تیم کرده است که خجسته از 

اسلام آباد یکی از این تیم ها محسوب می شود.

عضو تیم ملی فوتبال زنان گفت: اینکه بازیکنی خودش برای 
لژیونر شدن اقدام کند، درست نیست و ارزشی ندارد و برای 

این کار باید یا از طریق قانونی و یا باشگاه ها اقدام کرد.
به گزارش »دنیای هوادار«، »سارا ظهرابی نیا« روز گذشته با 
اعلام این مسئله عنوان کرد: برای لژیونر شدن اشخاص قابل 
اعتمادی نداریم تا به آنان اتکا کنیم. در این موضوع افرادی 
هستند که تنها به دنبال منافع شخصی خود هستند. این 
قضیه بیشتر در باشگاه ها اتفاق می افتد و برخی به بازیکنان 

فقط وعده می دهند اما کاری انجام نمی دهند.
وی ادامه داد: باشگاه های بزرگی چون ذوب آهن و سپاهان، 
امتیاز مثبتی برای بازیکنان خود گذاشتند و به آنان اعلام 
کردند که اگر لژیونر شوید همه کارهای مربوط به این موضوع 
را باشگاه انجام می دهد و حتی یک درصدی هم به قرارداد 

بازیکن اضافه می کند.
خودش  بازیکنی  اینکه  داد:  ادامه  زنان  فوتبال  ملی پوش 
برای لژیونر شدن اقدام کند، درست نیست و اینگونه ارزش 
ندارد. خیلی ها می گویند که ما شما را از ایران رد می کنیم 
و بعد مبلغ هنگفتی از بازیکن دریافت می کنند و پس از آن 
می گویند که نتوانستیم کاری انجام دهیم و آن بازیکن را 

دست به سر می کنند.
وی اضافه کرد: بازیکنان باید تصمیم بگیرند که از چه طریقی 
از ایران بروند و در تیم های خارجی لژیونر شوند. رفتن مهم 
نیست بلکه شیوه رفتن اهمیت دارد. خیلی از بازیکنان از 
ایران رفتند و به مشکل برخوردند. بازیکنی چون گلنوش 

خسروی از طرف ذوب آهن حمایت شد و به ترکیه رفت.
ظهرابی نیا یادآور شد: سال گذشته به تورنمنتی در هند دعوت 
شدم و مبلغ خوبی هم پیشنهاد شد اما چون این پیشنهاد 
در زمان برگزاری مسابقات لیگ برتر بود، می دانستم که تیم 
هیات فوتبال البرز رضایت نمی دهد تا به هند بروم و برای 
آنان بازی کنم. به همین دلیل موضوع را با آنان مطرح نکردم.
وی با بیان اینکه فدراسیون فوتبال می تواند نقش مهمی در 
لژیونر شدن بازیکنان داشته باشد، گفت: مسوولان فدراسیون 
باید فیلم بازی ها را در اختیار بازیکنان قرار دهند و از آنان 
تیم های  با  باید حداقل  فوتبال  فدراسیون  کنند.  حمایت 
آسیایی رایزنی و بازیکنان را به آنان معرفی کند. از این مسایل 
که بگذریم برخی از بازیکنان چشم بسته با باشگاه ها قرارداد 
می بندند و این امر سبب می شود تا به بازیکنان اجازه ندهند 

تا لژیونر شوند.

در  دادگستری-  پایه یک  -وکیل  اشتهاردی«  خانم »شهره 
صفحه شخصی خود پیرامون وضعیت حال حاضر استقلال 

می نویسد:»مگر طرفداران استقلال ایرانی نیستند؟« 
با الهام از این پرسش خانم اشتهاردی عرض می کنیم که 
لطفا وزیر ورزش خود را قایم نکند. این آش را خود ایشان 

پختند و حالا شده ترشی هفت بیجار.
انتخابات و عملکردهای وزارت ورزش و جوانان و شتابزدگی 
در مورد مشکلات مدیریتی، فنی و اداری و نیز هدر دادن 
میلیاردها پول و اختلافات کادرفنی در سال های اخیر که  
در پی ترک »آندره آ استراماچونی« و مشکلاتی که در آن رخ 
داده است، باعث شده برخی هواداران این تیم وزارت ورزش 

را عامل بی ثباتی این تیم تلقی کنند.
به طوری که نوک پیکان تیز انتقادات به سوی وزارت ورزش 
نشانه رفته است. هیات مدیره که منتسب وزیر هستند در 
اقدامی بی سابقه حکم به برکناری مدیرعامل استقلال دادند. 
واقعا که عجب هیات مدیره باهوش و با اقتداری! جنابان تا 
حالا کجا بودید؟ در مرافعه مدیرعامل و فرهاد مجیدی که 
استقلال قربانی شد چرا ورود نکردید؟ حتما باید با دستور 
وزیر مدیرعامل را برکنار می کردید؟ لطفا نگویید ما مستقل 
هستیم و از حق قانونی خود استفاده و احمد سعادتمند را 

برکنار کردیم.
حتی اگر بپذیریم که هیات مدیره مستقل است سوال 
و  بیاید  تا  مدیرعامل  از  نکردید  دعوت  چرا  کنیم  می 
مواضع را مطرح و مشکلات را عیان کند شاید حق به 
جانب او بود و شاید توانست شما را قانع کند؟ با چه 
این  فاقد  بعدی  تا مدیر  برکنار شد  ای سعادتمند  ادله 

مشکلات نباشد؟

این ها برای دفاع از سعادتمند نیست که ما خود بزرگترین  
منتقد وی بودیم و هستیم چرا که او نیز همانند شما با حکم 
وزیر منصوب شده و از یک سیستم قانونمند بیرون نیامده 
است. وزیر می خواهد استقلال و پرسپولیس در ید قدرت 
خویش باشند و هم نمایش دموکراسی بدهد! لطفا آقایان 
اعضای هیات مدیره بفرمایید کجا و با حضور چند نفر جلسه 
تشکیل دادند و با کدام صورتجلسه حکم به برکناری احمد 

سعادتمند دادید؟
به نظر ما وقتی وزیر خود را در آماج حملات و انتقادات 
افکار عمومی مشاهده کرد با این کار و قربانی کردن یکی 
از مدیران دستگاه ورزش سعی در آرام کردن فضای جامعه 
دارد. ای کاش این شش ماه زودتر بگذرد و بساط سلطانی 
وی  چون  شود  برچیده  وجوانان  ورزش  تشکیلات  از  فر 
بدترین ضربات را به شاکله ورزش و جوانان زد. استقلال و 
پرسپولیس چون در پیشانی ورزش کشور قرار دارند واضح تر 
نقاط ضعف وزیر را عیان می کنند وگرنه ضرباتی که سلطانی 
فر و دوستانش به ورزش زدند طی 40 سال اخیر بی سابقه 

بوده است.
در عمرانی که یک وجب به فضاهای ورزشی کشور اضافه 
نشد. در عزل و نصب ها هیچ ثباتی در کار نیست و همین 
احمد سعادتمند طی سه سال 5 بار پست خود را توسط وزیر 
تغییر داد و اتفاقا روزی که حکم مدیریتش را در شب 29 
اسفندماه 98 زدند در تماسی که با وی داشتیم عرض کردیم 
که این آخرین ایستگاه مدیریتی شما خواهد بود که البته 
چون اشتیاق مدیرعاملی داشت به خنده رو کرد و امروز جا 

دارد به وی خداقوت بگوییم!
در هر حال استقلالی ها خشمگین هستند و با این جا به 
جایی ها نمی توان دل آن ها را به دست آورد مگر آنکه 
وزیر ورزش در این ماه های پایانی مدیریتش با واگذار کردن 
استقلال و پرسپولیس به دو نفر از بزرگان این دو باشگاه 
تا حدودی جبران مافات کند. هفته قبل هم گفتیم که 
واگذاری به معنای سپردن دائمی استقلال و پرسپولیس به 
دو نفر نیست ولی می توان به صورت امانت این دو باشگاه 
را در اختیار دو فرد دلسوز قرار داد. اینکار قبلا جواب داده و 

بازهم جواب خواهد داد...
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مدیر ورزشی المپیک توکیو معرفی شدورزشی
میکاکو کاتونی دارنده ۲ مدال برنز المپیک در رشته شنا، به عنوان مدیر ورزشی جدید کمیته برگزاری بازی های المپیک توکیو معرفی 

شد. کاتونی جایگزین کوجی موروفوشی شد که به تازگی به دلیل عضویت عالی در آژانس ورزش ژاپن از سمت خود کنار رفته بود.

پیش بازی

جهان فوتبال

ذره بین

خسته از انتصابات رنگی وزارت؛

مدیرعامل اخراجی دیروز، 
سرپرست تحمیلی امروز

از نوری، ژنرال تا فرهاد و جواد رفقا

مسیر دومین فینال آسیایی از پل »نصر« می گذرد؛ 

آل کثیر و آل صعود در اندیشه حذف آل سعود

گروه بندی لیگ قهرمانان 2021 اروپا؛ 

تقابل زودهنگام رونالدو و مسی

به جای  آنها حالا  النصر رسیده؛  به  بار دیگر  پرسپولیس 
آدریان، آرماندو ویلا و استویانوف که ستاره های خارجی 
این تیم بودند، مهره های کلیدی ای نظیر حمدالله عبدالرزاق 
را به عنوان بهترین گلزن مسابقات در اختیار دارند و مارتینز 
ملقب به پیتی را با 18 میلیون یورو از فوتبال ایتالیا به 
کشورشان آورده اند. اما یکی دیگر از نقاط قوت زردپوشان 
این روزهای فوتبال آسیا که در سودای اولین قهرمانی قاره 
به سر می برند، حضور روی ویتوریا مربی 51 ساله پرتغالی 
است که بی شک یکی از امیدهای اصلی النصر برای رسیدن 
برای یحیی  را  رود و کار سختی  به شمار می  به فینال 

گل محمدی با اندیشه های خود رقم خواهد زد.
پرسپولیس هم البته با شمایلی کاملا متفاوت از 5 سال 
پیش بار دیگر به النصر رسیده و از آن تیم تنها امید عالیشاه  
را در اختیار دارد و احمد نوراللهی که شمایلش متفاوت 
شده و بازوبند را به بازو می بندد. دو تیم امروز از ساعت 
18:30 دقیقه به مصاف نماینده عربستان که فصل را پایین 

تر از الهلال در رتبه دوم تمام کرده، خواهند رفت.
سرخپوشان که در 6 بازی گذشته نمایش فوق العاده ای را 
ارائه کرده اند، تنها یکبار دروازه خودشان را روی پنالتی معز 
علی مقابل الدحیل باز شده دیده اند ولی 9 بار برای رسیدن 
به نیمه نهایی گلزنی کرده اند. در سوی مقابل هم النصر 
شرایط بسیار خوبی دارد و با 11 امتیاز به عنوان تیم اول 
بالاتر از السد و سپاهان که به ترتیب 7 و 9 امتیازی بودند 
از گروه چهارم مسابقات صعود کرد و با شکست الشباب 
الاهلی و الاهلی عربستان به نیمه نهایی رسیده و امیدوار به 
شکست پرسپولیس و کسب اولین قهرمانی آسیایی است.

دو تیم برتر غرب آسیا با پشت سر گذاشتن هشت خانِ 
دشوار می خواهند خودشان را به عنوان تیم برتر منطقه 
در فینال معرفی کنند؛ پرسپولیس با تیم منسجمِ یحیی 
گل محمدی و النصر تیمی که روی کاکل حمدالله مهاجم 

مراکشی خود و اندیشه های روی ویتوریا استوار است؛ پس 
برای تماشای این مسابقه تاریخی که خاطراتش تا همیشه 

باقی خواهد ماند، همچنان باید منتظر بمانیم.
بردن  با  پرسپولیس  انتقام سپاهان هم گرفته می شود؟ 
پاختاکور ازبکستان در مرحله قبلی توانست انتقام استقلال 
و شهرخودرو را از تیم ازبکستانی بگیرد و حالا باید انتقام 
سپاهان را از تیم عربستانی بگیرد. النصر همگروه سپاهان 
بازی رفت و برگشت  در مرحله گروهی بود و در هر دو 

توانست تیم محرم نویدکیا را شکست دهد.
مسیر رسیدن به نیمه نهایی: النصر در گروه D رقابتها با 
السد قطر، سپاهان و العین همگروه بود که به عنوان تیم 
صدرنشین راهی مرحله یک هشتم شد. النصر در این مرحله 
از سد التعاون گذشت و در مرحله یک چهارم نهایی هم 
دوباره با یک تیم عربستانی همگروه شد و این بار الاهلی را 

شکست داد تا به بازی با پرسپولیس برسد.
النصر  مراکشی  مهاجم  حمدالله.  عبدالرزاق  ویژه:  چهره 
خطرناکترین بازیکن این تیم است که با 5 گل زده آقای 
مدافعان  و  می شود  محسوب  قهرمانان  لیگ  فعلی  گل 
پرسپولیس باید به شکل ویژه مواظب این بازیکن باشند. 
و در سوی دیگر، عیسی آل کثیر مهاجم توانمند و زهردار 
پرسپولیس به عنوان زهردارترین و خطرناکترین مهره این 
تیم به حساب می آید که در سه بازی گذشته چهاربار موفق 

به گلزنی شده است.

مراسم قرعه کشی لیگ قهرمانان اروپا برگزار و شیوه قرار 
گرفتن تیم ها در مرحله گروهی مسابقات مشخص شد.

به گزارش »دنیای هوادار«، گروه G شاید سخت ترین گروه 
مسابقات باشد، جایی که تیم های پاریسن ژرمن، منچستر 
یونایتد، لایپزیک و باشاک شهیر استانبول با هم برخورد 

کرده اند.
زنیت سنت پترزبورگ که سردار آزمون را در اختیار دارد در 
این مسابقات باید به مصاف تیم های بوروسیا دورتموند، 
با  باید  طارمی  مهدی  با  هم  پورتو  برود.  بروژ  و  لاتزیو 

منچسترسیتی، المپیاکوس و المپیک مارسی روبرو شود.
گروه بندی لیگ قهرمانان اروپا به شرح زیر است:

و  سالزبورگ  مادرید،  اتلتیکو  مونیخ،  بایرن   :A گروه 

لوکوموتیو مسکو
و  اینترمیلان  دونتسک،  شاختار  مادرید،  رئال   :B گروه  

بوروسیا مونشن گلادباخ
المپیک  و  المپیاکوس  منچسترسیتی،  پورتو،   :C گروه 

مارسی
گروه D: لیورپول، آژاکس، آتالانتا و میتیلند

گروه E: سویا، چلسی،  کراسنودار و رن
گروه  F: زنیت سنت پترزبورگ، بوروسیا دورتموند، لاتزیو 

و بروژ
گروهG : یوونتوس، بارسلونا، دینامو کیف و فرانس واروش

و  لایپزیک  یونایتد،  منچستر  ژرمن،  پاریسن   :H گروه 
باشاک شهیر استانبول

با برکناری »احمد سعادتمند« از مدیرعاملی استقلال، طبق 
نظر »مهدی علی نژاد« و »اسماعیل خلیل زاده«، »احمد 
مددی« به عنوان سرپرست موقت باشگاه تحمیل شد، با 
درست غلط بودن این انتخاب کاری نداریم، زیرا هفت 
سالی شده، که مدیری لایق و توانمند در استقلال ندیدیم 
و طبق معمول با مددی هم باید منتظر فجایعی دیگر در 

استقلال باشیم.
احمد مددی با سابقه مدیریت در »پیکان« و »سایپا« که 
البته در هیچکدام به موفقیت خاصی نرسیده و با پیکان 
سقوط، و با سایپا اخراج را تجربه کرده است، سرپرست 
موقت آبی های بحران زده تهرانی شد، مددی زمان زیادی 
برای عرض اندام ندارد و مسئولیتی را برعهده گرفته که 
ترین عمل های ممکن  از سخت  یکی  در حال حاضر 
در مدیریت ورزش کشورمان است، تعیین کادر فنی و 
سرپریت تیم، سر و سامان دادنِ انبوهی از بدهی که در 
صورت پرداخت نشدن آن، استقلال را به قهقرا می برد، 
باز کردن پنجره نقل و انتقالاتی با پرداخت طلب »وینفرد 
طلب  پرداخت  استراماچونی«،  آ  »آندره  بعدتر  و  شفر« 
»شیخ دیاباته« و »هرویه میلیچ«، ثبت قرارداد بازیکنان 
جدید و چندین خرید در پست هایی که بازیکنان جدا 
شده اند، شاید باورش سخت باشد که همه این کار ها 

باید در کمتر از بیست روز انجام شود!
با قاطعیت تمام می توان گفت که استقلالی ها امیدی 
به موفقیت مددی ندارند )با توجه به انتصابات گذشته 
وزارت ورزش در استقلال(. در اینکه احمد مددی بتواند از 
پس چنین مسئولیت خطیری برآید، یا نیاید، نمی توان 
سخن گفت، اما یکی از بحرانی ترین استقلال های تاریخ 
به لطف متولیان ورزش کشور، در حساس ترین برهه 
زمانی باز هم در دست مدیریتی بسیار ضعیف و بدون 
کارنامه قرار دارد، حال در این بیست روز باید ببینیم که 
شرایط استقلال چه می شود، اما می خواهیم یکی از 
مهم ترین کارهایی که مددی و هیات مدیره استقلال باید 
هرچه سریع تر انجام بدهند، که »انتخاب کادرفنی« است 
را بررسی کنیم، به گفته باشگاه، این کار تا یکشنبه عملی 

خواهد شد و سرمربی استقلال مشخص می شود.
گزینه های مختلفی در چند روز گذشته، عنوان شده است، 
اما قطعا هواداران استقلال دیگر با هر مربی کنار نمی 
آیند، صبر آن ها از سوءمدیریت وزارت ورزش و تبعیض 
هایی که بین دو تیم پایتخت انجام می شود، لبریز شده 

است.

الکس نوری

به گفته رسانه ها، الکس نوری نزدیک ترین فرد به نیمکت 
استقلال است، مربی ایرانی-آلمانی که می تواند دوای درد 
استقلالی ها باشد، گرچه آوردن نوری به تهران کار بسیار 
دشواری است، اما هواداران استقلال دیگر مهلتی به وزارت 

و مدیران تیم نمی دهند ، قطعا الکس نوری از لحاظ سطح 
فنی و مربیگری از خیل عظیمی از مربیان داخلی ارجح تر 
است و مدرک بسیار معتبری هم از فوتبال اروپا دارد، به 

همین دلیل انتخاب اول هواداران استقلال اوست.

فرهاد مجیدی

با توجه به برکناری سعادتمند و رفاقت دیرین مجیدی و 
خلیل زاده، فرهاد هم از گزینه های اصلی هدایت استقلال 
محسوب می شود، با آنکه اتفاقات و حواشی فینال جام  
حذفی، دل خیلی از هواداران استقلال را از فرهاد سرد کرده 
است و به عقیده هواداران، فرهاد سه مرتبه، چه در زمان 
بازی و چه در زمان هدایت استقلال، سه جام را از آبی ها 
گرفته و آن ها را تنها گذاشته، بعید است حتی با بازگشت 
او، رابطه چندان حسنه ای با مجیدی داشته باشند، حال 
مجیدی برخلاف استقلالی ها شوق بسیاری برای هدایت 
استقلال دارد و طبق شنیده ها توافقاتی هم با هیات 

مدیره آبی ها انجام داده است.

امیر قلعه نویی

اعلام  مرتبه  آنکه چندین  با  ها،  استقلالی  اسبق  ژنرال 
به عهدش  و  دارد  قرارداد  با گل گهر سیرجان  کرده که 
پایبند است، اما به دلیل اینکه هنوز قرارداد قلعه نویی 
با سیرجانی ها ثبت نشده و از همه مهم تر، هنوز هم 
سوی  از  بالایی  محبوبیت  نویی  قلعه  خان  امیراردشیر 
هواداران دارد و خیلی ها قلعه نویی را دوای درد بی درمان 
این سال های آبی ها می دانند، ژنرال را هم به عنوان یکی 
از گزینه های اصلی سکانداری استقلال معرفی می کنند 
و بعید نیست چند روز آینده شاهد بازگشت امیر استقلالی 

ها به این تیم باشیم.

محمد تقوی

روی  بر  کوتاهی  در مقطع  فقط  ایران  در  که  ای  مربی 
نیمکت تراکتورسازی نشست که البته نتایج بسیار خوبی 
هم گرفت، او حالا در خارج از ایران به سر می برد، اما 
طبق شنیده ها هیات مدیره استقلال نیم نگاهی به او 

هم دارند.

جواد نکونام، محمود فکری و مهدی پاشازاده

این سه پیشکسوت محبوب آبی ها، نام هایشان حوالی 
نیمکت داغ استقلال شنیده می شود، نکونام و فکری 
که با فولاد خوزستان و نساجی مازندران قرارداد دارند و 
آوردنشان به تهران کمی مشکل است، مهدی پاشازاده 
هنوز تیم فصل آینده خود را معرفی نکرده است اما آن 
طور که مشخص است، شانسش برای رسیدن به نیمکت 

استقلال کمتر از همبازیان گذشته اش است.
حال باید دید در نهایت چه نامی بین این همه مربی بزرگ 
و اسمی هدایت استقلال را برعهده می گیرد، شاید هم 
وزارت ورزش و هیات مدیره نه چندان کارآمد و شایسته 

آبی ها باز هم هواداران استقلال متعجب کنند.
هواداران استقلال دیگر از انتصابات وزارت ورزش خسته 
شده اند، انتصاباتی که در این سال ها حاصل آن سراسر 
بوده که هفت  کارنامه و بی مسئولیت  بدون  مدیرانی 
و جان  را مکیده  استقلال  زالو خون  است، مثل  سالی 

استقلالی ها را گرفته است.

محمدرضا ولی زاده

  خبرنگار



همزیستی با کرونا

»ماسک« بزنیم

استفاده از پد الکلی و ژل 
و الکل برای ضدعفونی

دستمان را به صورتمان 
)چشم، گوش، بینی( نزنیم

به دیگران دست ندهیم و به 
وسایل عمومی دست نزنیم

دست ها را مرتب بشوییم

جلوی صورت را هنگام 
»عطسه« بگیریم

پختن کامل وعده های غذایی

 ) فاصله اجتماعی )2 متر
را رعایت کنیم

تا حد امکان از خانه 
بیرون نرویم
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